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رستمیان پنجمین تیرانداز تپانچه 
رنکینگ آسیا شد

هانیه رستمیان تیرانداز المپیکی تپانچه 25 متر ایران 
در جدیدترین رنکینگ آسیایی نفر پنجم است. اولین 
تیرانـــداز لژیونر ایرانی، که مـــاه پیش نفر دوم رنکینگ 
جدید 25 متر بود، در آخرین رنکینگ تیراندازان سال 
2023 آسیا، نفر پنجم اســـت و در تپانچه بادی نفر17. 
در این رنکینگ جـــواد فروغی قهرمان تپانچه المپیک 
توکیو رتبه ای بهتر از 42 آســـیا ندارد. پوریا نوروزیان هم 

در تفنگ سه وضعیت نفر ششم است.

افتتاح پایگاه قهرمانی در خاوران

سالن کشتی به نام مجید سوزوکی
مراسم افتتاحیه سومین پایگاه قهرمانی کشتی تهران 
که توســـط فدراسیون کشـــتی بازسازی شـــده، صبح 
دیروز در محله خاوران تهران به نام شهیدان خدمت 

برگزار شد.
علیرضا دبیر رئیس فدراســـیون کشـــتی، علی جوادی 
مدیرکل ورزش استان تهران و جمعی از مدیران شهری 
و پیشکسوتان کشـــتی و ورزش از جمله منصور برزگر، 
علی اکبر حیدری، محمد محمودی و مهدی امیرآبادی 
از سازمان ورزش شـــهرداری و... در این مراسم حاضر 
بودند. این مجموعه 4 طبقه ســـالن است، یک سالن 
به وسایل بدنسازی مجهز می شـــود. طبقه دوم سالن 
کشـــتی است و طبقه ســـوم و چهارم نیز سالن تمرین 

بانوان و زمین فوتسال است.
این مجموعه به نام شهید امیرحسین و مجید خدمت 
است. مجید خدمت همان شخصیتی است که داستان 
زندگی او در فیلم اخراجی ها به نام » مجید ســـوزوکی« 
روایت شد و حالا قرار است کشتی گیران در سالنی به 

نام این شهید، تمرین کنند.
علی جوادی مدیرکل ورزش استان تهران در این مراسم 
گفت: »زمانی که به افتتاحیه این پایگاه دعوت شدم، 
فکر کردم نام مجموعه شهیدان خدمت به وطن است، 
اما بعدا متوجه شـــدم که برادران شهید امیرحسین و 
مجید خدمت هستند. )مجید خدمت همان شهیدی 
اســـت که شـــخصیت اصلی فیلم اخراجی ها بوده و به 
نام مجید سوزوکی شهره بود( علیرضا دبیر یک نهضت 
را شـــروع کرده و اینگونه اقدامات متوالی اســـت و قرار 
اســـت تغییر رویکرد را به همراه داشته باشد، همه باید 

همراه این جریان باشند.   

تصویب آیین نامه کمیسیون 
ورزشکاران کمیته ملی پارالمپیک

دویســـت و پانزدهمین نشســـت هیأت اجرایی کمیته 
ملی پارالمپیک به ریاســـت غفور کارگری رئیس کمیته 

ملی پارالمپیک برگزار شد.
این نشســـت با حضور غفور کارگری رئیس کمیته ملی 
پارالمپیک، محمداسماعیل کوثری عضو ناظر مجلس 
در کمیته ملی پارالمپیک، کمال جوانمرد دبیر اجرایی، 
ســـیدمحمد پولادگر نایـــب رئیس و مریـــم کاظمی پور 
نایب رئیـــس بانـــوان کمیته ملـــی پارالمپیک، ســـید 
محمدشروین اســـبقیان، محمدرضا مظلومی، هادی 
رضایی، علی کشـــفیا، رقیه الله کرمی، مـــژگان نصیری 
و امیـــر ماندگارفرد اعضای هیـــأت اجرایی کمیته ملی 
پارالمپیک و زهـــرا نعمتی نماینده ورزشـــکاران و دیگر 

مدعوین برگزار شد.
در این نشست مصوبات جلســـه پیشین مورد بررسی 
قرار گرفت و مباحثی نظیر جذب حامیان مالی، بررسی 
گزارشات مالی مرتبط با مجمع، بررسی گزارش عملکرد 
ســـالیانه جهت ارائه در مجمع  عمومـــی و... عنوان و 

بررسی شد.
از مصوبات این نشســـت می توان به تصویب آیین نامه 
کمیسیون ورزشکاران کمیته ملی پارالمپیک، تصویب 
گزارش عملکرد ســـالیانه کمیته برای ارائه در مجمع و 
تأیید لوگوی جدید جهت ارائه و تأیید نهایی در مجمع 

عمومی اشاره کرد.

سعادت دومین بازیکن امتیازآور 
لیگ والیبال ترکیه

پشـــت خط زن جوان ایرانی، دومین امتیازآور در لیگ 
والیبال ترکیه شـــناخته شـــد. او که با لباس شماره 6 
برای آلانیا اسپور بازی می کند، بعد از حضور در ۵۰ ست 
برای تیم آلانیااســـپور، با ۴.۹۸ امتیاز در هر ست ۲۴۹ 
امتیاز گرفت تا دومین امتیازآورترین بازیکن لیگ ترکیه 
باشد. او حتی نیمر عبدالعزیز ستاره والیبال هلندی را 
جا گذاشته است. جان هادراوا، بازیکن گالاتاسرای، با 

۲۵۲ امتیاز صدرنشین امتیازآوری است.

دمیر  به تیم مانیسای ترکیه رفت
بســـکتبال  ملـــی  تیـــم  ســـرمربی  دمیـــر،  هـــاکان 
ایـــران هدایـــت تیـــم مانیســـای ترکیـــه را بـــر عهـــده 
گرفت. باشـــگاه مانیســـا با انتشـــار پســـتی در صفحه 
اینســـتاگرامش ایـــن خبـــر را اعـــام کـــرد و نوشـــت: 
»آقـــای دمیـــر! بازگشـــت مجـــدد شـــما بـــه خانـــواده 
مانیســـا را خوشـــامد می گوییـــم.« محســـن معزی فر، 
دبیـــر فدراســـیون بســـکتبال در این خصـــوص گفت: 
»در قـــرارداد دمیر یک بنـــد وجود دارد کـــه می تواند با 

تیم هـــای خـــارج از ایـــران قـــرارداد امضـــا کند.«
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تیم ملی به شرط 8 برد در لیگ ملت ها، سهمیه المپیک می گیرد

افشاردوست: لورنزتی کاریزماتیک تر است

والیبال،  المپیـــک  ســـهمیه  هت تریـــک 
ملـــی  تیـــم  دارد.  زیـــادی  چالش هـــای 
والیبـــال امســـال با ضعیف تریـــن نتایج 
بـــه  کار  تـــا  پریـــد  دســـتش  از  ســـهمیه 
ســـخت ترین شـــرایط بکشـــد. انتخـــاب 
ســـرمربی جدید تنها مرحله ســـخت کار 
و البتـــه پایـــان کار نیســـت، بلکـــه لیگ 
طولانـــی و اردوی کوتاه مدت چالش های 
پیـــش روی فدراســـیون والیبال اســـت. 
چالش هایی کـــه بعضی از کارشناســـان 
والیبـــال را متقاعـــد کـــرده کـــه والیبال 
نمی توانـــد المپیـــک پاریـــس را ببینـــد. 
شـــورای  عضـــو  افشار دوســـت  محمـــود 
جلســـه  در  حضـــور  از  بعـــد  مشـــورتی، 
بررســـی چهـــار گزینـــه ســـرمربیگری، از 

می گویـــد. چالش هـــا  ایـــن 
 

 جلســـه شـــورای مشـــورتی چطـــور 
؟ د بو

جلســـه بـــدی نبـــود. شـــورای مشـــورتی 
بـــزرگان  و  کارشناســـان  از  تعـــدادی  بـــا 
والیبـــال بـــود، البتـــه بعضی هـــا هم که 
نبودنـــد، جای شـــان خالـــی بـــود. قـــرار 
بـــود گزینه هـــای مربیگـــری تیـــم ملـــی 
از  و  شـــد  انجـــام  پیگیری هایـــش  کـــه 
جمع 15 نفـــره، 4-3 نفر انتخاب شـــده را 

بررســـی کنیـــم. رزومه گزینه هـــا هم بود 
و دوســـتان هم صحبت کردند. هر کدام 
از دوســـتان نظرات شان را مطرح کردند. 
قـــرار اســـت چنـــد روز دیگر، در جلســـه 
کمیته فنی با تعداد کمتری از دوســـتان 
هم طبق نظر شـــورای مشورتی، سرمربی 

شـــود. انتخاب 

 از بیـــن گزینه هـــا، شـــانس کـــدام 
بود؟ بیشـــتر  مربـــی 

یکســـری بـــا لورنزتـــی موافـــق بودنـــد و 
گروه دیگـــری هـــم رأی به پیاتـــزا دادند. 
البتـــه مـــن نشـــمردم، اما فکـــر می کنم 
در مجمـــوع تعداد موافقان بـــا لورنزوتی 
خیلی بیشـــتر بود. به هر حـــال لورنزوتی 
لحـــاظ  بـــه  و  اســـت  قدیمـــی  مربـــی 
کاریزماتیک، شـــخصیت، دانش و سابقه 
کارش بـــا بازیکنان بزرگ دنیا شـــاید یک 

قدم جلوتـــر از پیاتزا باشـــد.
 رأی شما به کدام گزینه بود؟

من خـــودم بـــا لورنزوتی بیشـــتر موافق 
هســـتم. هـــر چنـــد هاینـــن و پیاتـــزا هم 
مربیان بـــزرگ و خوبی هســـتند. هاینن 
نظـــرم  بـــه  امـــا  اســـت،  بزرگـــی  مربـــی 
لورنزوتـــی بـــه خاطـــر ســـوابق کاری اش 
و ســـبک والیبالـــی کـــه تیم هایـــش بـــه 
نمایـــش می گذارنـــد، به ســـبک والیبال 

مـــا بیشـــتر نزدیک اســـت.
 با اعـــام برنامه تیم ملـــی در لیگ 
ملت هـــای 2024، ســـختی کار تیم 
بـــرای  فرصـــت  آخریـــن  در  ملـــی 
تصاحب ســـهمیه المپیک، بیشـــتر 

مشـــخص شـــد، چـــرا کـــه روزهای 
ســـخت را بـــا بـــازی خیلی ســـخت 

می زند. اســـتارت  ایتالیـــا  مقابـــل 
تیـــم ملـــی والیبـــال در هفتـــه اول لیگ 
ایتالیـــا،  بـــا تیم هـــای  ملت هـــای 2024 
آرژانتین، صربســـتان و کوبا بـــازی دارد. 
شـــک نکنیـــد تیـــم ملـــی شـــروع خیلی 
ســـختی دارد. تیم ملی ایـــران برای اینکه 
از آخریـــن فرصـــت، ســـهمیه المپیـــک 
بگیـــرد بایـــد حداقـــل در 8 بـــازی برنده 
باشـــد. تیـــم مـــا فرصـــت زیـــادی بـــرای 
آمادگی نـــدارد و باید با بیشـــترین امتیاز 
ســـه هفتـــه مقدماتـــی لیـــگ ملت هـــا، 
در رنکینـــگ جهانـــی ارتقـــا پیـــدا کنـــد. 
همیـــن مســـأله کار را ســـخت تر می کند. 
امیدواریـــم تیـــم مـــا وضعیـــت خوبـــی 
داشـــته باشـــد و لیگ والیبـــال ایران هم 
از نظر فنـــی به حدی خوب باشـــد که به 

کند. کمـــک  ملـــی  تیم 
قبـــاً  همـــه  کـــه  حالـــی  در   
والیبـــال  لیـــگ  می خواســـتند 
طولانی شـــود، درســـت امســـال که 
ســـازمان لیگ تصمیم گرفته لیگ 
را ســـال آینده تمام کند، با شـــرایط 
ویژه تیم ملـــی، این قضیـــه منتقد 
هم پیـــدا کـــرده، نمونه اش ســـید؛ 
کاپیتان تیـــم ملی کـــه انتقادش را 

اســـتوری کـــرد.
قبل از ســـید من در مصاحبـــه ای از این 
مســـأله گفته بـــودم. یادم می آیـــد گفته 
بـــودم لیـــگ طولانـــی، امســـال وضعیت 
ســـخت تر  و  پیچیده تـــر  را  ملـــی  تیـــم 

می کند. هنوز نمی دانم فدراســـیون چه 
تصمیمی بـــرای نیم فصـــل دوم گرفته و 
لیگ فروردیـــن ماه تمام می شـــود یا نه؟ 
امـــا تیم ملی مـــا عـــادت بـــه اردوی 2-3 
ماهه دارد و اگر قرار باشـــد لیگ فروردین 
مـــاه تمام شـــود و همه چیـــز خوب پیش 
بـــرود و حتی یـــک بازیکن هـــم مصدوم 
بـــه  حداقـــل  والیبالیســـت ها  نشـــود، 
اســـتراحت یک هفتـــه ای نیـــاز دارند که 
بـــا محاســـبه آن، اردوی مفیـــد تیم ملی 
2 هفتـــه ای می شـــود و همیـــن مســـأله 
بـــا حضـــور مربـــی جدیـــد کار را ســـخت 
می کنـــد. از طـــرف دیگـــر لژیونرهـــا هم 
دیر به تیـــم ملی می رســـند، در حالی که 
مربی بایـــد در تمرین تاکتیک مدنظرش 
را دنبـــال کنـــد و دو هفتـــه زمـــان زیادی 
بـــرای هماهنگـــی بازیکنـــان در تاکتیک 
تیمـــی نیســـت و مربـــی هـــم نمی تواند 
کنـــد.  تمرکـــز  بازیکنـــان  تکنیـــک  روی 
هرچنـــد بازیکنان با هم غریبه نیســـتند 
و سال هاســـت با بازی روی دســـت هم، 
مشـــکلی بـــرای هماهنگـــی ندارنـــد، اما 
بعید نیســـت در اجـــرای تاکتیـــک تیمی 
مـــد نظر ســـرمربی بـــه مشـــکل بخورند. 
البتـــه هیچ چیـــزی در ورزش حســـاب و 
کتـــاب ندارد و شـــاید شـــرایط بـــه حدی 
خوب باشـــد کـــه وضعیت جـــور دیگری 
پیـــش بـــرود. بـــا ایـــن حـــال نمی توان 
منکر دشواری کار شـــد و روزهای سختی 
که انتظـــار تیم ملی را می کشـــد. فرصت 
کـــم بـــرای آمادگـــی، پاشـــنه آشـــیل تیم 
ملی محســـوب می شـــود. اگر نیم فصل 

دوم لیـــگ برتر از نظـــر فنی بهتـــر از نیم 
فصـــل اول شـــود و بازیکنـــان آمـــاده به 
اردو بیایند، نگرانی بابـــت آمادگی وجود 

ندارد.
 ســـرمربی جدید تیم ملی والیبال، 
به خاطر داشـــتن تیم باشـــگاهی و 
دیـــر آمدن بـــه تهـــران چالش های 

زیـــادی دارد. نه؟
20 ســـال پیش اغلـــب مربیـــان خارجی 
یـــک تیـــم کار می کردنـــد، در  بـــا  فقـــط 
حالـــی کـــه آن موقـــع مربیـــان مـــا هـــم 
تیم ملی داشـــتند و هم باشـــگاه. همان 
موقع هم می گفتند مربی نباید باشـــگاه 
کـــه  سال هاســـت  امـــا  باشـــد،  داشـــته 
مربیـــان تیم های ملـــی برای 6 مـــاه دوم 
ســـال تیم باشـــگاهی دارنـــد و اینطوری 
بیـــکار  و  اســـت  باشـــگاه  از  درآمدشـــان 
نمی ماننـــد. امـــا حـــالا شـــرایط برعکس 
شـــده و روی هر مربی دست می گذاریم، 
تیم دارد. البته این مســـأله در کشـــور ما 
هـــم اجـــرا می شـــود. در حالـــی کـــه نوع 
اســـتفاده از مربی تیـــم ملی بایـــد با زیر 
هماهنگ  باشـــگاه  مربیان  و  ســـاخت ها 
باشد. در واقع اســـتخدام مربی خارجی 

بـــرای تیم ملـــی ســـاز و کاری را می طلبد 
کـــه حتی بایـــد از او بخواهند بدنســـازی 
بازیکنـــان را هم رصد کنـــد. هیچ ایرادی 
ندارد که مربی تیم ملی، تیم باشـــگاهی 
هـــم داشـــته باشـــد. پیاتزا همزمـــان هم 
ســـرمربی تیم ملی هلند اســـت و هم در 
ایتالیـــا تیم باشـــگاهی دارد و او اطاعات 
بازیکنان را به دســـت مـــی آورد و خیالش 
هم از بابت زیر ســـاخت ها راحت است. 
در واقـــع اینکه من می گویـــم نیم فصل 
دوم بایـــد فنی تـــر باشـــد یعنـــی همین. 
تیـــم ملی بایـــد بـــرای ســـهمیه المپیک 
آمـــاده می شـــد و مربیانـــی به تیـــم ملی 
ایـــراد می گیرنـــد کـــه بازیکنـــان را بایـــد 
آمـــاده می کردند، در نیـــم فصل اول این 
ایرادها به چشـــم آمـــد. بنابرایـــن وقتی 
مربی هـــم تیم باشـــگاهی دارد و هم تیم 
ملـــی، می توانـــد برنامه هـــا را هماهنـــگ 
کنـــد. امـــا وقتـــی در ایـــران حـــرف این 
اســـت که مربی تیم ملی تیم باشـــگاهی 
نداشـــته باشـــد؛ اتفاقی کـــه در دنیا هم 
هســـت، یعنی دنیـــا اشـــتباه می کند؟ ما 
بایـــد بـــرای همســـویی باشـــگاه ها و تیم 

ملـــی راهی پیـــدا کنیم.

پرونده 3 
هفته جدال 

تیم های 
حاضر در 
لیگ برتر 

وزنه برداری 
باشگاه های 
کشور نهایتاً 

با قهرمانی دو 
تیم ذوب آهن 

و مناطق 
نفت خیز 
جنوب در 

تهران بسته 
شد

پولادمـــردان  جـــدال  هفتـــه   3 پایـــان 
وزنه بـــرداری ایران در نهایـــت با برگزاری 
و  تهـــران  در  مســـابقات  ایـــن  فینـــال 
مجموعه ورزشی لاله اگرچه با قهرمانی 
رده  در  اصفهـــان  ذوب آهـــن  تیم هـــای 
ســـنی بزرگســـالان و مناطـــق نفت خیز 
جنـــوب در رده ســـنی جوانـــان تقریبـــاً 
همانطـــوری کـــه پیش بینـــی می کردیم 
بـــود اما ســـوای بحث فنـــی و رقابتی که 
بین تیم های حاضـــر در این رویداد برای 
ایســـتادن روی ســـکوی قهرمانی وجود 
داشـــت، قطعاً موضوع انتخاب پرحرف 
و حدیث ســـوله و ســـالن محل برگزاری 
مســـابقه فینـــال، موضوعی محـــوری و 
کلیدی بـــود که ذهن اغلـــب مخاطبان 
و حاضـــران درمحل برگزاری مســـابقات 
را بـــه خـــود جلب کـــرده بود! ســـوله ای 
دورافتـــاده از مرکـــز شـــهر تهـــران که با 
امکاناتی ضعیف و ســـطح پایین که برای 
برگزاری مســـابقه ای در ســـطح و کاس 

فینال لیـــگ وزنه بـــرداری باشـــگاه های 
کشـــور به هیچ وجـــه انتخابـــی ایده آل 
و اســـتاندارد برای برگـــزاری فینال لیگ 
رشـــته ای پرافتخـــار و المپیکی همچون 
وزنه بـــرداری نبـــود. موضوعـــی که حتی 
خود رئیس فدراســـیون وزنه برداری نیز 
در صحبت هایـــش مفصل به آن اشـــاره 

. شت ا د
 

سوله ورزشی لاله اصلاً در شأن 
وزنه برداری نبود

تیم هـــای  جـــدال  هفتـــه   3 پرونـــده 
وزنه بـــرداری  برتـــر  لیـــگ  در  حاضـــر 
باشـــگاه های کشـــور نهایتاً بـــا قهرمانی 
دو تیـــم ذوب آهـــن و مناطـــق نفت خیز 
جنـــوب در تهـــران بســـته شـــد. رقابتی 
که قطعـــاً می تـــوان هـــم در بخش فنی 
و هـــم در موضوع نحوه و نـــوع برگزاری 
ایـــن رقابت هـــا بحث و تحلیـــل مفصل 
موضوعـــات  از  یکـــی  قطعـــاً  داشـــت. 
مهـــم و البتـــه تأســـف برانگیزی کـــه در 
فینـــال مســـابقه لیـــگ وزنه بـــرداری در 
فصل 1402 و در پایتخـــت نظر حاضران 
و  پرافتخـــار  رشـــته  ایـــن  مخاطبـــان  و 
شناســـنامه دار ورزشـــی را به خود جلب 
کرده بـــود، ماجرای مربـــوط به انتخاب 
عجیـــب و صدالبتـــه پرحـــرف و حدیث 

مجموعه ورزشـــی لاله تهـــران به عنوان 
محـــل برگـــزاری مســـابقه فینـــال لیگ 
وزنه برداری بود! ســـوله ای دورافتاده، با 
فاصله بســـیار زیاد از مرکز شـــهر تهران 
که بیشـــتر بـــه درد بازی هـــای فوتبال یا 
والیبال داخل ســـالن محات می خورد 
تا برگـــزاری مســـابقه ای در حـــد فینال 
باشـــگاه های  وزنه بـــرداری  برتـــر  لیـــگ 
کشـــور. رقابتـــی مهـــم و حیاتـــی که به 
نوعـــی رکوردگیری تیم ملـــی وزنه برداری 
نیز به شـــمار می آمد و بـــه همین دلیل 
بـــا حضـــور تمامـــی ســـتاره های نامدار 
وزنه بـــرداری ایران تـــدارک و برنامه ریزی 
شـــده بود. حقیقتاً انتخـــاب یک چنین 
تیم هـــای  از  میزبانـــی  بـــرای  محلـــی 
باشـــگاهی و برندهای نامـــی وزنه برداری 
ایـــران نـــه در شـــأن خـــود ســـتاره های 
وزنه بـــرداری ایـــران بود که حالا ســـکان 
مدیریتی و فنی فدراســـیون وزنه برداری 
را دســـت گرفتنـــد، نـــه بـــه کاس کاری 
مجموعـــه وزنه بـــرداری ایـــران می خورد 
که همـــواره در طول تاریـــخ ورزش ایران 
داعیـــه دار کســـب افتخـــار و مدال های 
مختلـــف  عرصه هـــای  در  خوشـــرنگ 
بازی هـــای  همچـــون  بین المللـــی 
آســـیایی، رقابت های جهانی و بازی های 
المپیـــک هســـتند. این موضـــوع یعنی 

وزنه بـــرداری  لیـــگ  فینـــال  برگـــزاری 
باشگاهی کشـــور در ســـوله ورزشی لاله 
و  ناراحت کننـــده  قـــدری  بـــه  تهـــران، 
غیرقابـــل پذیـــرش بود، کـــه حتی خود 
رئیس فدراســـیون وزنه برداری در خال 
صحبت هایش کـــه در اختتامیه فینال 
داشـــت، روی این موضـــوع تأکید کرد و 
از آن راضی نبود. قطعـــاً عوامل برگزاری 
مســـابقات و ســـازمان لیگ وزنه برداری 
برای برپایی فینالی در شـــأن وزنه برداری 
ایـــران زحمات زیادی کشـــیدند و تاش 
کردند تا پرونده ایـــن رقابت آبرومندانه 
و بـــه شایســـتگی بســـته شـــود. ولی هر 
طـــور می خواســـتیم شـــرایط نامطلوب 
محل برگـــزاری فینـــال لیـــگ 1402 را با 
مســـابقات مشـــابه آن کـــه در گذشـــته 
به میزبانی تالار شـــیک، مـــدرن، بزرگ 
و اســـتاندارد ایرانیان )تـــالار اختصاصی 
وزنه بـــرداری ایران در مجموعه ورزشـــی 
آزادی تهران( برگزار شـــده بود مقایســـه 
کنیـــم ماجـــرا هضـــم شـــدنی نبـــود که 
ایـــن  نبـــود! نکتـــه و ســـؤال مهـــم در 
خصـــوص از دســـت اندرکاران ســـازمان 
بـــرای  وزنه بـــرداری  فدراســـیون  لیـــگ 
انتخاب این مـــکان به جهـــت برگزاری 
فینـــال لیـــگ این اســـت کـــه اصـــاً اگر 
حتـــی تـــالار وزنه بـــرداری ایرانیـــان را به 

خاطـــر مشـــکات و شـــکایتی کـــه باعث 
پلمـــب ایـــن مجموعه توســـط شـــرکت 
توســـعه و تجهیز شـــده را بگذاریـــم کنار، 
حقیقتاً آیا در تهران بزرگ با داشـــتن این 
همـــه ســـالن ها و مجموعه های ورزشـــی  
مدرن، مجهز و اســـتاندارد که دارد، جایی 
برای میزبانی شایسته از میهمانان حاضر 
در فینـــال لیـــگ وجـــود نداشـــت؟ واقعاً 
نمی شـــد با زمانبندی درســـت و دقیق تر 
شـــرایطی اســـتاندارد برای برگزاری فینال 
لیگ ایجـــاد کـــرد که هـــم تماشـــاچیان 
بیشـــتری بـــرای رقابـــت ســـتاره های تیم 
بـــه ســـالن مســـابقه  ملـــی وزنه بـــرداری 
بیایند، هم اینکه مسئولان وزارت ورزش و 
کمیته ملی المپیک بتواننـــد برای حضور 
در ایـــن رقابت مهـــم وقت گذاشـــته و از 
نزدیک شـــاهد دوئـــل ســـتاره های نامدار 
وزنه برداری ایران باشـــند؟ ســـوله ورزشی 
لالـــه کـــه محـــل برگـــزاری فینـــال لیگ 
وزنه بـــرداری بـــود بـــه هیچ وجه شـــرایط 
ایده آل و مناســـبی برای برگـــزاری فینال 
تـــا  نداشـــت  ایـــران  وزنه بـــرداری  لیـــگ 
همیـــن کمبودهـــا و نقایص محســـوس 
باعث نارضایتی تعداد زیـــادی از مربیان، 
ورزشـــکاران و سرپرستان حاضر در فینال 

شـــود. نیز  لیگ 
 

تکلیف تالار وزنه برداری آزادی 
چه شد؟

یکـــی از نقـــاط مغفـــول و پرابهـــام موجود 
حـــال حاضـــر در مجموعـــه وزنه بـــرداری 
ایران، ماجرای تـــالار وزنه بـــرداری ایرانیان 
و کمـــپ تیم هـــای ملی وزنه برداری اســـت 
که از ابتـــدای دوره سرپرســـتی تیم جدید 
مدیریتی فدراســـیون وزنه بـــرداری تخریب 
شـــد به جهـــت بازســـازی و نونوار شـــدن. 
البتـــه شـــنیده ها حاکـــی از آن اســـت که 
تـــالار وزنه بـــرداری ایرانیـــان هـــم بدلیـــل 
شـــکایت پیمانـــکار قبلـــی ایـــن مجموعه 
درگیر مشـــکات قضایی شده است و گویا 
مراجـــع و محاکم قضایی جرایم ســـنگین 
میلیـــاردی هم به ســـود پیمانـــکار قدیمی 
تالار ایرانیان صـــادر کردند! اتفاقی تلخ که 
قطعاً به ضرر خانـــواده وزنه برداری ایران در 
مســـیر پیش رو خواهد بـــود. همین که ما 
خودمان تالاری زیبا و مجموعه ای شکیل، 
مدرن و اســـتاندارد داریم اما حق استفاده 
و بهره بـــرداری اش به هر دلیـــل از ما دریغ 
شـــده است، ســـؤال و نکته ای مبهم است 
که مطمئنـــاً بایـــد هرچه ســـریعتر برایش 
یافـــت.  قانع کننـــده  حلـــی  راه  و  پاســـخ 
اگرچـــه وعده رئیـــس جدید فدراســـیون 
ایـــن بود کـــه خیلـــی زود کمـــپ تیم های 
ملی بازســـازی شـــده و قابل بهره بـــرداری 
خواهد بود امـــا این وعده از ابتـــدای دوره 
سرپرستی داده شـــده بود و بارها به دلیل 
مشـــکات مالـــی و بودجـــه ای بـــه تعویق 

افتـــاد. حـــالا باید منتظـــر مانـــد و دید که 
حقیقتـــاً چـــه زمـــان معیـــن و مشـــخصی 
برای تعیین تکلیـــف و وضعیت مبهم تالار 
وزنه بـــرداری ایرانیان توســـط ســـکانداران 
فعلی فدراســـیون بابت بهره برداری قطعی 

از ایـــن ســـرمایه ملی معین می شـــود؟
 

لیگ وزنه برداری نیاز به 
پوست اندازی دارد

تیم هـــای ذوب آهـــن اصفهـــان و مناطق 
نفت خیـــز جنـــوب در پایـــان فینال لیگ 
وزنه بـــرداری در تهـــران موفق شـــدند به 
ترتیب با امتیازهای 1881 و 1963 عناوین 
قهرمانـــی رده هـــای ســـنی بزرگســـالان و 
جوانـــان را در فصـــل 1402 کســـب کنند. 
لیگی که امســـال در رده سنی بزرگسالان 
بـــا حضـــور تیم هـــای ذوب آهـــن، نفت و 
حفاری اهواز، رعـــد پدافند، عقاب نیروی 
هوایی و نیروی زمینـــی، همچنین در رده 
ســـنی جوانان با حضـــور تیم های مناطق 
نفت خیـــز جنوب، ملـــی حفـــاری اهواز، 
عقاب نیـــروی هوایـــی، نیـــروی زمینی و 
مقاومـــت گیان برگـــزار شـــد. لیگی که 
با توجه بـــه ترکیـــب تیم هـــای حاضر در 
آن حقیقتـــاً لیگ دندانگیـــر و پر و پیمانی 
برای اســـتفاده و بهره بـــرداری وزنه برداری 
و تیم هـــای ملی نبود! با توجـــه به حضور 
تعـــداد زیـــادی از ســـتاره های ملی پوش 
جـــوان و بزرگســـال در ترکیـــب تیم های 
وزنه بـــرداری  لیـــگ  در  حاضـــر  متمـــول 
امســـال مثل ذوب آهن، نفـــت و حفاری، 
تقریبـــاً از همـــان ابتـــدای فصل می شـــد 
پیش بینـــی کرد کـــدام تیم هـــا در هر دو 
رده سنی شانس قهرمانی و ایستادن روی 
ســـکوهای ســـه گانه را دارنـــد. پدیده های 
چهره هـــای  همـــان  دقیقـــاً  هـــم  لیـــگ 
شـــاخص حاضـــر در ترکیـــب تیم هـــای 
ملی در سه رده ســـنی نوجوانان، جوانان 
و بزرگســـالان بودنـــد که حضورشـــان در 
لیـــگ نیـــز بی شـــک فقـــط بابـــت عقد 
قـــرارداد مالـــی و درآمدزایـــی بـــرای امرار 
معاش خـــود از این طریق بـــود. بنابراین 
باید اعتـــراف کرد کـــه مـــا در لیگ فصل 
جاری خروجـــی یا پدیده ای غیـــر از آنچه 
در ترکیـــب تیم هـــای ملی دیـــده بودیم 
را کشـــف و رؤیـــت نکردیـــم. قطعـــاً لیگ 
وزنه بـــرداری اگر با این فرمـــان جلو برود، 
عاقبتـــش چیـــزی جـــز زوال و نابـــودی 
نخواهـــد بود. مگـــر اینکه از ســـال آینده 
تغییراتـــی اساســـی در سیســـتم برگزاری 
و نحوه و نوع ســـازماندهی مســـابقات در 
دســـتور کار داشته باشـــیم. ضمن اینکه 
لیگ وزنه برداری برای اینکه تقویت شـــده 
و واقعاً رقابتی شـــود نیاز به حضور و ورود 
برندها و اسپانسرهای توانمند و قدرتمند 
مالی مشـــابه ذوب آهن یـــا نفت و حفاری 
در ترکیب تیم های حاضـــر در لیگ دارد.

گزارش روز

 رضا عباسپور
خبرنگار

علی جبـــاری، دربـــاره قهرمانـــی تیم 
ذوب آهـــن در لیگ برتـــر وزنه برداری 
گفـــت: »مســـابقات لیگ خـــوب بود 
و تیـــم مـــا به هدف کســـب ســـکوی 
قهرمانی رســـید. در برخی اوزان مثل 
۸۹ کیلوگـــرم رقابـــت خوبـــی را بین 
مصطفـــی جـــوادی و علـــی مکوندی 
شـــاهد بودیـــم. البتـــه در دســـته ۱۰۹ 
کیلوگـــرم رقابـــت خیلـــی فشـــرده ای 
را شـــاهد نبودیـــم. امـــا اوزان دیگر با 
وجود اینکه ســـطح رکوردها نســـبت 
بـــه هفتـــه اول و دوم پایین تـــر بـــود، 
اما بـــاز هـــم رقابـــت وجود داشـــت، 

در لیـــگ برتـــر امســـال حرکـــت دو 
 ضـــرب وزنه بـــرداران تعیین کننـــده 

شد.«
ســـرمربی تیـــم قهرمـــان لیـــگ برتر 
وزنه بـــرداری باشـــگاه های کشـــور در 
مورد ســـطح کیفـــی مســـابقات لیگ 
امسال و انتقادهایی که مطرح است 
تأکیـــد دارد: »به نظـــرم برگزاری لیگ 
باید از ایـــن حالت خارج شـــود، چرا 
که بســـیار خســـته کننده شده است. 
بـــرای برگـــزاری لیـــگ باید بـــه دنبال 
یک طـــرح جدیـــد بروند. مســـئولان 
فدراســـیون باید ایده جدید برگزاری 

لیـــگ را یا خودشـــان طراحـــی کنند 
یـــا از مربیـــان وزنه بـــرداری بخواهند 
کـــه نظرات شـــان را اعـــام کننـــد تا 
لیـــگ از ایـــن شـــرایط خارج شـــود و 
ســـال آینـــده شـــاهد برگـــزاری لیگ 
پویاتری باشـــیم. چندین سال است 
کـــه لیـــگ بـــا همیـــن شـــیوه برگزار 
می شـــود و در واقـــع یـــک دورهمـــی 
اســـت. اصلی تریـــن دغدغـــه تیم ها 
برای حضور در لیگ، پخش مستقیم 
اســـت. متأســـفانه لیـــگ وزنه برداری 
پخش مســـتقیم ندارد، در صورتی که 
همه رشـــته ها از این شرایط برخوردار 

هســـتند. حتـــی ســـال گذشـــته کـــه 
لیـــگ وزنه بـــرداری پخش مســـتقیم 
داشـــت، بـــه ایـــن صـــورت بـــود کـــه 
حرکات یکضـــرب از تلویزیون پخش 
می شـــد، وقتـــی نوبـــت بـــه حـــرکات 
دو ضرب می رســـید کـــه اوج هیجان 
لیگ بود، پخش مســـتقیم تلویزیونی 
قطع می شـــد. این توهیـــن به ورزش 
وزنه بـــرداری بود.« جباری ســـرمربی 
تیم وزنه بـــرداری ذوب آهـــن قهرمان 
لیگ برتـــر وزنه بـــرداری باشـــگاه های 
کشـــور درخصـــوص شـــرایط آمادگی 
رســـول معتمـــدی بـــرای رســـیدن به 

اســـت: »رســـول  المپیـــک معتقـــد 
معتمـــدی قطعاً به لحاظ قدرت بدنی 
الان یکـــی از کامل تریـــن وزنه برداران 
ایران اســـت اما به خاطر مصدومیت 
ســـنگینی که ســـال گذشـــته داشت 
شـــدیداً  روانـــی  و  روحـــی  نظـــر  از 
بهـــم ریختـــه اســـت. رســـول بـــا این 
شـــرایطی کـــه دارد قطعاً بـــه المپیک 
نمی رســـد. شـــاید الان همـــه بـــه من 
خـــرده بگیرند کـــه چرا ایـــن حرف را 
می زنـــم امـــا واقعیت همین اســـت. 
 رســـول نیـــاز بـــه یـــک تلنگـــر جدی 

دارد.«

بعید می دانم معتمدی به 
المپیک برسد

علی جباری: اصاً 
از شرایط کیفی 
لیگ راضی نیستیم

توپ و تور

مهری رنجبر
خبرنگار

برگزاری فینال لیگ در مجموعه ای که به کاس وزنه برداری نمی خورد

سرنوشت تالار ایرانیان چه شد؟


